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Notulen van de 1ste vergadering 

op vrijdag 22 november 1963 in de Trêveszaal, 
aangevangen IS morgens om half tien 

Aanwezig: De minister-president Marijnen en de ministers 
Van Aartsen, -Andriessen, Biesheuvel, Bot, Luns, 
Veldkamp en Witteveen 

Voorts zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Berge, De Bloek, Keyzer en De Meyer, 
alsmede ir.J.A.P.Franke (Landbouw en Visserij), 

, mr.A.F.K.Hartogh,mr.F.ltalianer (Buitenlandse 
Zaken), mr.O.W.S.Josephus Jitta (Algemene Z~~en), 
mr.E.van Lennep (Financiën), dr.W.P.H.van Oorschot 
(Economische Zaken) en de heer D.P.Spierenburg 

Secretaris: drs.JoMiddelburg 

Voorbereiding van de beslissingen in de EEG-raad in december 
1963 

Minister Veldkamp stelt de vraag of het niet nuttig 
is, als vast punt op de agenda te zetten de algemene gang van . 
zaken in Brussel. De minister-president zou deze vergadering 
niet met dit punt willen beginnen. . 

Minister Witteveen is verontrust over de procedure 
waarmee deze zaken, waaraan ook belangrijke financiële conse
quenties verbonden zijn, worden behandeld; de ambtelijke 
voorbereiding van een en ander is nog niet voldoende. Spreker 
meent voorts, dat ook Financiën hierbij vertegenwoordigd moet 
zijn- Hij zou graag eerst het plan inzake de graanprijstoe
nadering besproken zien. Minister !ndriessen merkt op, dat 
het zuivelreglement een nog dringender zaak is. Minister Luns 
is het eens met de gemaakte opmerking. Hij wijst erop, dat 
bij de vorige marathonvergadering van de EEG-raad belangrijke 
beslissingen door de ministers in eenmchtvergadering genomen 
moes~worden,waarbij spreker alleen gelegenheid had met de 
minister-president telefonisch hierover te spreken. Wat het 
plan van de EEG-commissie inzake de graanprijs betreft merkt 
spreker op, dat dit niet tevoren met de Nederlandse bewinds
lieden of de missie is besproken. De coördinatiecommissie is 
ook nog niet aan een behandeling van dit plan toegekomen. . 
Het EEG-verdrag geeft aan de Europese commissie de bevoegdhe1d 
een voorstel als het onderhavige te doen, waarbij de EEG-raad 
alleen de mogelijkheid heeft om veranderingen aan te brengen, 
als daarover unanimiteit bestaat. Deze eerste vergadering van 
de raad vindt betrekkelijk onvoorbereid plaats, maar spreker 
vreest dat dit vaak zo zal gaan tengevolge van de haastfactor © NA, 2.02.05.02 (Arch. MR) (Nationaal Archief, Den Haag) inv.nr. 879
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die aan de werkzaamheden van de EEG inherent blijkt te zijn. 
Spreker wijst erop, dat in de komende weken in Brussel wordt 
beslist hoe de EEG er in de volgende jaren uit zal zien. De 
financiële aspecten zijn ook van groot belang. Hij meent , 
dat het daarom toch zijn nut heeft, dat de REZ nu vergadert, 
omdat dan ook de onvolkomenheden bij de voorbereidingen van 
het Nederlandse standpunt blijken. Omtrent de financiële ge
gevens tast men nog in het duister, terwijl bijv. ook de re
laties tot de consumentenprijzen ontbreken. Spreker acht ver
melding van de vergaderdata op de agenda wel nuttig, omdat 
dan duidelijk is wat prioriteit van bespreking moet hebben. 

Minister Biesheuvel merkt op, dat het vermelde 
schema van de data nog niet geh.eel juist is. De prijstoena
dering zeJ.. pas in de EEG-raad van 16 december aan de orde 
komen, aängezien de Duitse bewindslieden niet wensen, dat 
hierover te voren al in Brussel overlegd zou worden. Voorts 
zal op 2 en 3 december ook over oliën en vetten en over pro
cedure-punten van het str..J. ctuur-fonds gesproken worden. S'pre
ker merkt voorts op, dat de nota van Buitenlandse Zaken, ver
meld onder agendapunt 2d, in het bijzonder betrekking heeft 
op de externe betrekkingen maar niet op het EEG-landbouwbeleid 
en ook niet de voor- en nadelen voor het Nederlandse landbouw
beleid vermeld. Dit is ook in de eerste plaats een zaak van 
Landbouw en Visserij. Als bezwaar tegen de nota ziet spreker, 
dat erin wordt gesteld, dat voltooiing van het EEG-landbouw-

.beleid alleen een Frans belang zou zijn. ~linister Luns merkt 
op, dat de nota niet pretendeert uitputtend te zijn. 

De minister-president stelt voor, dat over de in 
Brussel aanhangige onderwerpen eerst op de betrokken depar
tementen en vervolgens in de coördinatiecommissie grondige 
voorstudies worden gemaakt en de consequenties worden nage
gaan ten aanzien van de prijzen, de budgettaire politiek 
en het landbouwbeleid. Minister Andriessen voegt hier nog de 
relaties tot de derde landen aan toe. l\lini ster Veldka:clp noemt 
naast de prijzen nog de lonen. Staatssecretaris De Block 
meent, dat de samenstelling van een nota over al deze punten 
onder één leiding zal moeten gebeuren. IVIinister Andriessen 
herinnert eraan, dat de coördinatiecommissie volgende week 
vergadert. Het lijkt hem niet erg, als over de genoemde zaken 
niet één nota, maar ~vee of drie nota's voor de REZ gereed 
zouden komen. De raad stemt met de onderhavige werkwijze in. 

~linister Biesheuvel wijst erop, dat de ad hoc be
slissingen over deze materie toch ter plaatse genomen moeten 
worden. Het schema op de agenda heeft alleen betrekking op de 
vergaderingen van de EEG-raad; daarnaast zullen nog allerlei 
andere voorbereidende vergaderingen plaats hebben, waarbij 
ook de deskundige ambtenaren van de betrokken departementen 
aanwezig moeten zijn (waarbij spreker een vertegenwoordiger 
van Financiën heeft gemist). Het zal duidelijk zijn, dat do?~ 
deze vergaderingen in Brussel de betrokken ambtenaren van zlJn 
departement weinig in Den Haag beschikbaar zullen zijn • 

• 
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De minister-president wijst nog op de tendentie 
bij de EEG-partners om de onderhavige zaken te behandelen in 
vergaderingen van de EZG-raad, waaraan alleen de ministers 
van landbouw deelnemen. Er is echter slechts één raad van 
ministers van de EEG, zodat onzerzijds erop aangedrongen moet 
worden, dat de samenstelling van deze raad voor dit complex 
zo breed mogelijk wordt gemaakt. De praktijk zal voorts moe
ten zijn, dat de bewindslieden ten aanzien van de grote lijnen 
wel door de ministerraad of de REZ gebonden worden, maar men 
kan hen niet in details binden; men zal hun dus een zekere 
marge moeten geven. ' 

De heer Spierenburg deelt op een vraag van de minis
ter-president mede, dat het comité speciaal met de behandeling 
van de drie ingediende landbouwreglementen niet verder kumt, 
als de EEG-raad niet be~aalde knopen (zoals ten aanzien van 
de heffing op margarine) doorhakt. Voorts zal het rapport van 
de commissie van artikel 111 over het mandaat voor de Kennedy
onderhandelingen in de vergaderingen van 2 en 3 december aan 
de orde kunnen komen. Spreker acht het van belang te weten 
of de drie reglementen aan het einde van dit jaar aanvaard 
kunnen worden en hoe dit aan het mandaat voor de Kennedy
onderhandelingen zal worden gebonden. Omtrent het plan inzake 
de graanprijs zal niet meer in december een beslissing ver
wacht kunnen worden, aangezien de Duitse regering geweigerd 
heeft, dat voorbereidende' besprekingen hierover v66r 16 de
cember zouden beginnen. ivIinister Luns merkt op, dat de F-ranse 
delegatie gesteld heeft, dat zij aan andere EEG-zaken pas -
doorgang zal kunnen geven, als men inzicht heeft in de land
bouwzaken. Spreker pleit ervoor, dat met de behandeling van 
de genoemde reglementen verder wordt gegaan om te weten hoe 
deze zullen zijn; de datum van de inwerkingtreding ervan zal
men dan nader kunnen vaststellen, als men weet hoe het in de 
industriële sector (met het mandaat voor de Kennedy-onderhan
delingen) loopt. nünister Andriessen merkt op, dat deze onder
handelingen in mei of juni zullen beginnen, maar dat deze wel 
twee jaar kunnen duren. Spreker meent daarom, dat de onder
havige reglementen ènom hun eigen merites aanvaardbaar moeten 
zijn èn voldoende aanknopingspunten voor de onderhandelingen 
in Genève moeten bevatten. N~nister Luns is het hiermede wel 
eens, maar hij vreest, dat de reglementen wel tot stand komen, 
maar geen overeenstemming bij de Kennedy-onderhandelingen wordt 
bereikt; daarom zal men het mandaat eerst moeten voorbespreken 
om te zien of er een rede~ijke kans is, dat de onderhandelingen 
slagen. r.Iinister Andriessen wijst op het gevaar, dat de EEG
raad overeenstemming bereikt over een mooi mandaat voor de 
Kennedy-onderhandelingen, maar dat de reglementen geen enkel 
aa~~nopingspunt voor deze onderhandelingen bevatten. Staats
secretaris De Block ziet nog als tweede vraag hoe het met de 
oude, reeds aanvaarde landbouwreglementen gaat in verband met 
de Kennedy-onderhandelingen. Minister Biesheuvel m~ent, dat 
het dan erom gaat welke punten uit de oude en de nleuwe regle
menten men voor Genève onderhandel baar wil stellen. 
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De minister-president ziet bij de koppeling van de 
drie ontv/erp-reglementen en het mandaat voor de Keniledy 
onderhandelingen t VJ ee elementen. Het gaat daarbi j i n de eers t e 
plaats om het effect van deze zaken binnen de EEG en op de 
nationale belangen- In de t weede plaats gaat h et erom i n hoe
verre de reglementen de EEG al binden voor de Kenne dy- onder
handelingen- Als de zaak met de vaststelling van de nieuwe 
reglementen bevroren zou zijn, zijn deze voor Nederland moei
li jk aanvaardbaar. IJlen zal dus hi erin een instrument voor de 
onderhandelingen moeten hebben. Spreker stelt voor, dat in de 
coördinatiecommissie wordt nagegaan welke elementen uit de 
oude en de nieuwe verordeningen voor het externe beleid te 
gebruiken zi jn-

De heer Spierenburg ziet als fundamentele vraag of 
de regering de binding tussen de drie reglementen en het man
daat voor de Kennedy-onderhandelingen handhaaft. De Franse 
regering begrijpt, dat, wil men de drie reglementen aanvaard 
krijgen, Frankrijk een concessie zal moeten doen. Met .het oog 
hierop moet spreker weten welke lijn de Nederlandse regering 
wil volgen- Hij acht een procedure mogelijk, waarbij de drie 
reglementen worden aanvaard en in een schriftelijke verklaring 
wordt vastgelegd hoe het exportbeleid van de EEG voor de onder
havige produkten zal zijn en dat dan verder aan het mandaat 
voor de Kennedy-onderhandelingen wordt gewerkt. De minister
president merkt op, dat er niet alleen een alternatief is over 
het al of niet in werking treden van de drie verordeningeno 
Spreker kan zich ook een vorm denken, waarbij de drie veror
deningen worden aanvaard en tot uitvoering komen, maar over
eenstemming is bereikt, dat bepaalde elementen in de regle
menten onderhandelingspunten voor de Kennedy-onderhandelingen 
zullen zijn (hetgeen dan zowel voor de nieuwe als voor de oude 
reglementen zou moeten worden verkregen). Spreker vreest, dat 
de Nederlandse delegatie haar eigen positie ondergraaft, als 
onzerzijds in Brussel te vert-ragend tevrerk zou worden gegaan. 

Minister Biesheuvel herinnert eraan, dat de vorige 
maal de eerste drie landbouwverordeningen, die half januari 
werden aanvaard, pas in juli in werking konden treden. Waarom 
het nu gaat is nog gecompliceerder dan toen, vooral in verband 
met de zuivelverordening. Dit biedt dus enige speelruimte- De 
koppeling tussen de nieuwe verordeningen en het mandaat voor 
de Kennedy-onderhandelingen is door de EEG-raad gelegd. Spreker 
heeft de indruk, dat ook de Franse delegatie heeft begrepen, 
dat dit voor Nederland een zware zaak is. Dr.Van Oorschot merkt 
op, dat met dit mandaat drie punten aan de orde zijn, nl. de 
invoertarieven, de non-tarifaire maatregelen en de landbouw~ 
sector. De Fransen zijn de laatste maanden terughoudend om 1n 
de tarievensector een oplossing te zoeken, hetgeen zal samen
hangen met de stagnatie in de behandeling van de landbouwreg~ 
lementen. Zolang dit niet verder komt, zal de Franse delegat1e 
verhinderen, dat een mandaat wordt aanvaard. Spreker meent, dat 
de koppeling aan het mandaat gehan~~aafd kan blijven, ma~r de 
kwestie van de tarieven en de non-tarifaire maatregelen 1S 
~QQ~Tnn~ +0 ~on~mnl;nop~n~ Mp~ hp.trekkin~ tot een discussie 
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met derde landen over de landbouwreglementen merkt spreker op, 
dat de activiteiten van de EEG-commissie van dit ogenblik grote 
moeil ijkheden geven, zodat het niet waarschijnlijk lijkt, dat 
men met deY'de landen tot overeenstemming komt. Met deze landen 
zal men dan zo vroeg mogelijk overleg moeten plegen om tot 
voor de onderhandelingen nog tot open punten te komen. 

Staatssecretaris De Block beluistert, dat de heren 
Spierenburg en Van Oorschot het met elkaar eens zijn, dat 
specifieke voorwaarden aan de landbouwreglementen moeten wor
den gesteld (bijv. inzake de invoer van 10 mln ton graan 
vermeld in het graanprijsplan van de EEG-commissie). Het is 
dus van belang die voorwaarden op papier te hebben. 

De minister-presi dent heeft geen andere benadering, 
maar hij formuleert de zaak anders. De bestaande landbouwreg
lementen zijn voldongen feiten; wil men deze betrekken bij de 
Kennedy-onderhandelingen, dan zal men moeten nagaan wat deze 
reglementen nog aan mogelijkheden openlaten (bijv. de vast
stelling van bepaalde invoercontingenten). Bij de onderhande
lingen over de nieuwe landbouwv erordeningen zal men dit 
~ement (van het betrekken bij de Kennedy-onderhandelingen) 
dan ook in het oog moeten houdene Dit betekent voor spreker 
nog niet, dat de nieuwe verordeningen nog niet zouden kunnen 
werken. Minister Luns merkt op, dat de reactie van Amerikaanse 
zijde op het landbouwbeleid van de EEG-commissie zeer negati ef 
is. Minister Andriessen is het in dit opzicht eens met mini ster 
Luns en staatssecretaris De Block; centraal moet zijn, dat-de 
verordeningen elementen voor de Kennedy-onderhandelingen be
vatten, dus niet dat ze al in werking treden. In dit opzicht 
heeft men ongunstige ervaringen met de graanverordening 3 De 
nieuwe verordeningen zal men dus heel s~cuur moeten bekijken 
op de bedoelde elementen. Wat de zuivelverordeningen betreft 
lijkt voor Italië een breekpunt of steun aan de olijvencultuur 
wordt gegeven. Deze vindt plaats op de berghellingen, is zeer 
inefficiënt en wordt door laag loon en subsidie in stand ge
houden. Voor de Italiaanse regering is het echter politiek 
niet mogelijk tot sanering van deze cultuur over te gaan. Bij 
de overweging van steun aan de olijvencultuur is de vraag wie 
deze zal betalen beantwoord, dat dit ten laste moet komen van 
de gebruikers van margarine. Spreker vindt deze koppel ing aan 
een heffing op margarine onaanvaardbaar, aangezien deze nooit 
in het parlement zal kunnen worden verdedigd. Als men een prijs 
voor de zuivel verordeningen aan de Itali!;.l'len moet betalen, 
moet di t ui t algemene middelen (het E~G-fonds) komen. I,Iinister 
Biesheuvel vreest, dat zoals de zaken thans in Brussel staan 
de zuivelverorèening dan niet tot stand komt. Minister Andries
sen acht steun aan de olijvencultuur door een heffing op de 

• • margarine principieel onjuist. Men zal dit ook kunnen aangrlJ-
pen als ~recedent voor steun aan de steenkool door een heffing 
op olie (hetgeen de Duitsers voorstaan). De minister-president 
heeft eerder als minister van Landbouw en Visserij in de E~G
raad hetzelfde standpunt verdedigd ook op grond van andere 
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argumenten. Van Italiaanse zijde wijst men erop, dat door een 
heffing op plantaardige olie de concurrentiepositie van boter 
verbeterd kan worden. Spreker acht een dergelijke heffing ook 
voor de EEG-politiek gevaarlijk; zij is uit een structureel 
oogpunt verkeerd, omdat men een produktie steunt die eigenlijk 
verdwijnen moet. Als ander argument noemt spreker, dat Europa 
voor steun aan ontvlikkelingslanden honderden miljoenen guldens 
beschikbaar stelt, maar dat men door heffing op de margarine 
met de linker hand weer wegneemt wat met de rechter hand als 
steun is gegeven~ Door een vermindering van kokos- en palmolie
invoer treft men immers bepaalde ontwikkelingsgebieden. Nu is 
voor de ontwikkelingslanden belangrijker dan het verstrekken 
van gelden de steun aan vervanging van monocultures en het 
redelijk houden van de ruilvoet voor de exportprodukten. Voor
stellen inzake een heffing op margarine gaan nu rechtstreeks 
tegen deze belangen van de ontwikkelingslanden in. Als men het 
gehele beeld van de zuivel ziet, is er geen surplus van dier
lijke vet ten in de westerse wereld. De noodzaak van vervanging 
door boter ziet spreker niet; er is echter wel een noodzaak 
van aanpassing van de pri jzen •. Minister \Vi tteveen heeft hier 
wel begrip voor, maar aan de andere kant moet men niet verge
ten, dat de zuivelverordening voor Nederland financieel van 
groot bela~g is. Spreker gelooft, dat minister Andriessen de 
zaak overtrekt als hij een onaanvaardbaar terzake laat horen. 
llinister ~~ns ziet toch evenals minister Andriessen een prin
cipiële k~~t aan deze zaak, niet alleen voor de E=G maar ook 
voor de ~~~delspolitieke conferentie waarvoor verbruikersbe
lastingen. -J.i t den boze zijn. Minister Andriessen àcht het be
toog van ::inister V/i tteveen wat kortzichtig. Spreker zegt niet, 
dat enige steun voor de olijvencultuur in Italië uitgesloten 
is, maar ~ie zal dan uit het EEG-fonds betaald moeten worden. 
Het is ~cgelijk, dat dit fonds tengevolge van voorstellen voor 
de graneL ~e zijner tijd een groot tekort zal laten zien, maar 
de midde_s~ daarvoor zullen dan gezocht moeten worden. Een 
heffing c;' ::largarine voor di t doel acht spreker niet alleen. 
principi~~~ onaanvaardbaar, maar zij past evenmin in de prijs
politiek, ~ie al zeer moeilijk is te voeren door onvermijde
lijke ver~:J5ingen van landbouwprijzen. Minister Biesheuvel 
merkt op, ~~t niet-aanvaarding van de zuivelverordening ook 
grote cO~2~~uenties heeft. Een heffing op plantaardige oliën 
en vette~ ~~ Nederland kan, nu op deze grondstoffen geen in
voerrecn-;~::. Vlorden geheven, een redelijke zaak zijn. 

Staatssecretaris Van den Berge wijst erop, dat zowel 
in de BC!:~3~epubliek als in Nederland in de landbouwsector zich 
een para=~3caal stelsel heeft ontwikkeld. Minister Witteveen 
vindt he~ ~~incipiële argument ook niet sterk. De invoering 
van een ~~=~ing op margarine heeft bovendien gestaan op het 
lijstje 7~ ~aatregelen ter bestrijding van de overspanning. 
Een derg:~~~ke heffing onaanvaardbaar noemen zou vo?r spreker 
niet aar_7~~~dbaar zijn. ~linister Andriessen is bereld op elk 
ogenblik ~~~ discussie te voeren over verhoging of uitbreiding 
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van de omzetbelasting, maar hij verwerpt de gang van zaken, 
waarbij een tekort op een produkt in de landbouv'lsecto r Vlordt 
betaald uit een heffing ten laste van een of meer industriële 
produkten. De minister-president stelt de vraag hoe de andere 
delegaties in de EEG tegenover deze kwestie staan. l,linist er 
Biesheuvel deelt mede 7 dat de Duitse delegatie de bezwaren die 
van Nederlandse zijde zijn gemaakt tot aan de laatste vergade
ring heeft gesteund, maar dat men heeft gezegd de eerste moge
lijkheid van de EEG--commissie, die in sprekers nota is vermeld, 
als uitgangspunt te willen aanvaarden. De heer Spierenburg 
heeft van zijn Duitse collega gehoord, dat de Duitse delegatie, 
als het niet anders kan, een verbruiksbelasting op margarine 
zal aanvaarden. lVIinister Andriessen wil niet verder gaan dan 
aanvaarding van definciency payments ten behoeve van de olijven
cultuur in Italië, mits de gelden uit het EEG-fonds komen. 
Minister VIi tteveen vvijst erop, dat di t mogelijk ook consequen
ties kan hebben ten aanzien van de Duitse graanverbouw. Minis
ter Luns stelt voor, dat wat minister Andriessen heeft gesteld 
nader wordt onderzochto De heer Spierenburg heeft vernomen, dat 
dr.I\'Ianshol t had voorgesteld dat de kosten van de ui tkeringen 
aan de Dui tse graanboeren voor 50'/0 ten laste van het EEG-fonds 
zouden komen en voor 50% uit de nationale schatkist. TIe EEG
commissie heeft echter voorgesteld de uitkeringen geheel ten 
laste van het EEG-fonds te brengen. Spreker meent, dat als de 
Nederlandse delegatie met een uitkering voor olijvenverbouwers 
in Italië akkoord vvil gaan, ze ook een kostenverdeling van 
50 : 50 zal kunnen voorstellen. De Italianen weten, dat de-kans 
bestaat, dat ook de kosten voor granen volgens de - formule 50 : 50 
verdeeld zouden kU~illen worden. rünister Witteveen is van oor
deel, dat de raad deze zaken eerst in cijfers uitgedrukt voor 
zich moet zien. De minister-nresident stemt daarmede in. 

Minister Luns stelt voor ten behoeve van het overleg, 
dat de heer Spierenburg in Brussel voert, thans al tot enkele 
conclusies te komen. In de eerste plaats zal men zeggen, dat 
de voorbereidingen van de landbouwreglementen achter loopt bij 
het opstellen van een mandaat voor de Kennedy-onderhandelingen. 
Het zal onhaalbaar zijn voor de Nederlandse delegatie te stel
len, dat zij niet verder met de voorbereiding van de landbouw
reglementen wil gaan; wel zal zij als conditie kunnen stellen, 
dat de stijging van de landbouwproduRtie in de EEG niet groter 
mag zi jn dan de consumptie. l',ien zal dan met andere woorden de 
invoermogelijkheid uit derde landen moeten garanderen. Heeft 
men dit principieel aanvaard, dan kan dat ook een aanknopings
punt voor de Kennedy-onderhandelingen zijn. De ~inister-president 
acht dit als aaru~nopingspunt aanvaardbaar, maar wijst op de 
interdependentie tussen de landbouwprodukten. Het overgaan van 
granen op veredelde produkten of andersom is bijv~ mogelijk. 
l,linister Luns meent, dat in de EEG beleidsinstrumenten geschapen 
kunnen worden om de invoer van de agrarische produkten op een-. 
zelfde niveau te houden. De minister-president merkt op, dat d1t 
elk jaar aan de hand van het jaarrapport bekeken zal kunnen 

.. -
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worden. De heer Snierenburg heeft van zijn Franse collega ge
hoord, dat de Franse regering het ook van belang acht, dat er 
geen landbouwautarkie komt. Spreker gelooft daarom, dat er 
een kans inzit, dat de EEG-raad in een verklaring vastlegt, 
dat het bestaande niveau van de agrarische invoer zal worden 
gehandhaafd, d.w.z. de landbouvnnvoer grosso modo gelijk zal 
blijven. ivlinister Wi tteveen acht het ook van belang een for
mule te vinden om te maken, dat de EEG grosso modo niet meer 
autarkisch wordt. Minister Luns vrijst erop, dat de kippenoor
log duidelijk heeft gemaakt, dat een principebeslissing niets 
helpt, als niet gelijk een instrumentarium wordt vastgesteld 
om het waar te kunnen maken. Ttinister Biesheuvel merkt op, 
dat door de grotere welvaart de invoer van granen in de EEG 
de afgelopen vi jf jaar met 40% is gestegen. :Minister Andriessen 
wijst erop, dat het graanreglement van de EEG nog niet lang 
volledig in werking is. 

Minister Biesheuvel zou willen voorstellen, dat de 
traditionele stroom van importgranen gehandhaafd moet -worden. 
Hij ziet echter niet de mogelijkheid om afzetgaranties te 
geven. Nr-r.Hartogh merkt op, dat het welslagen van de Kennedy
onderhandelingen voor Nederland politiek en economisch primair 
is. Daarbij zal niet alleen over industriële produkten worden 
onderhandeld, maar men zal ook de landbouw moeten inbrengen. 
Spreker is het eens met minister Biesheuvel, dat men geen af
zet-garanties kan geven, maar een algemene verklaring zal on
voldoende zijn; men zal aan derde landen meer moeten kunnen 
toezeggen, bijv. dat de prijs van granen verlaagd zal worden, 
als de invoer in de EEG daalt. De minister-president is het 
ermee eens, dat een verklaring alleen onvoldoende is en dat 
dus ook moet worden aangegeven hoe men deze zal realiseren. 
Dit zal men pragmatisch moeten aanpakken. 

De raad komt tot de volgende conclusies: 

1°. Van Nederlandse zijde zal men erop aandringen de EEG-raad 
tijdens de langdurige zittingen in december en januari zo 
breed mogelijk samen~esteld te laten zijn (dus niet alleen 
de landbouwministers). 

20
• De minister van Financiën zal ook bij het overleg door 

een vertegenv/oordiging betrokken zi jn. 

De ministerraad en de REZ zullen de ministers voor de 
komende onderhandelingen in de EEG-raad wel in grote lijnen 
kunnen binden, maar de raad moet hen niet in details binden. 

De Nederlandse vertegenwoordigers in Brussel zullen zich 
bereid kunnen verklaren verder te onderhandelen over de 
drie landbouwreglementen. Richtsnoer daarbij moet zijn, dat 
deze verordeningen èn aanvaardbaar zijn met het oog o~ zo
wel het EEG-landbouwbeleid als op de nationale econOID1e èn 
voldoende aanknopingspunten bevatten voor de Kennedy-onder
handelingen in Genève. Als conditie zal worden.ge~~~l~ de 
aanvaarding van een verklaring, dat de produkt1esv1Jg1ng 
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in de landbouws ector van de EEG niet groter zal zi jn dan 
de to enemi ng van de consumptie van agrarische produkten of 
omgeke er d dat het bestaande niveau van de agrarische im
port en i n de EEG gehandhaafd zal worden, waardoor grosso 
modo de EEG niet me er autarkisch zal worden dan thans. 

5 0
• Nagegaan moe t worden Ilelke concrete toezeggingen aan derde 

l anden kunnen worden geda an over het beleidsinstrumentarium 
(pri j s v e r laging, h effingscontingenten enz) om de v erklaring, 
bedoeld in punt 40 , tot uitvoering te brengen). 

6°. Voor de vol gende v ergadering zullen (voorbereid op de be
trokk en depart ementen en zoveel mogelijk samengevoegd in 
de coördi na ti e commi ssie) de consequenties van de nieuwe 
EEG-landbouwveror deni ngen en het plan voor de graanprijs
toenadering concreet in cij f ers uitgedrukt nagegaan moeten 
worden voor : 
a . de prijzen, de kosten v an levensonderhoud en mogelijk 
de lonen; 
b. het budgettaire beleid (waarbi j al s alternatief ook b e
cijferingen moeten worden gemaakt van een kostenverdeling 
van 50% uit het EEG-fonds en 50% t en l aste v an de nationale 
schatkisten voor de s t eu n aan Duitse boeren bi j a anvaar
ding van de uniforme graanprij s , voo r het zuiv elreglement 
en voor eventuele steun aan de Itali a ans e oli jvencultuur); 

c. de relaties met derde landen ; 
d. het EEG-landbouwbeleid als geheel, alsmede voo r de 
Nederlandse landbouw. 

10 december 1963 
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In de notulen van de vergadering van 22 
november zullen de volgende conclusies 
worden opgenomen. 

1°., Van Nederlandse zijde zal men erop aandringen de EEG-raad 
tijdens de langdurige zittingen in december en januari zo 
breed mogelijk samen~esteld te laten zijn (dus niet alleen 
de landbouwministers). 

2°. De minister van Financiën zal ook bij het overleg door een 
vertegenwoordiging betrokken zi jn. ' 

3°. De ministerraad en de REZ zullen de ministers voor de komende 
onderhand81ingen in de EEG-raad wel in grote lijnen kunnen 
binden, maar de raad moet hen niet in details binden. 

~O. De Nederlandse vertegenwoordigers in Brussel zullen zich be
reid kunnen verklaren verder te onderhandelen over de drie 
landbouwreglementen. Richtsnoer daarbij moet zijn, dat dèze 
ve~ordeningen àn aanvaardbaar zijn met het oog op zowel het 
EEG-landbouwbeleid als op de nationale economie èn voldoende 
aanknopingspunten bevatten voor de Kennedy-onderhandelingen 
in Genéve. Als conditie zal worden gesteld de aanvaarding van 
een verklaring, dat de produktiestijging in de landbouwsector 
van de EEG niet groter zal zijn dan de toeneming van de con
~umptie van agrarische produkten of omgekeerd dat het bestaande 
niveau van de agrarische importen in de EEG gehandhaafd zal 
worden, waardoor grosso modo de EEG niet meer autarkisch 
zal worden dan thans. 

-0 . ) • Nagegaan moet worden welke concrete toezeggingen aan derde ' 
landen kunnen worden gedaan over het beleidsinstrumentarium 
(prijsverlaging, heffingscontingenten enz,) om de verklaring, 
bedoeld in punt 4°, tot uitvoering te brengen. 

SO. Voor de volgende vergadering-zullen (voorbereid op de betrok
ken departementen en zoveel mogelijk samengevoegd in de co
ordinatiecommissie) de consequenties van de nieuwe EEG-landbouw .• 
verordeningen en het plan voor de graanprijstoenadering concreet 
in cijfers uitgedrukt nagegaan moeten worden voor: 
~. de prijzen, de kosten van levensonderhoud en mogelijk de lonen j 
d. het budgettaire beleid (wadrbij als alternatief ook becijfe
ringen moeten worden gemaakt van een kostenverdeling van 50% 
uit het EEG-fonds en 50% ten laste van de nationale schat-
kisten voor de steun aan Duitse boeren bij aanvaarding van de 
uniforme graanprijs, voor het zuivelreglement en voor eventuele 
steun aan de It~iaanse olijvencultuur); 
~. de relaties met derde landen; 
d. het EEG-Iandbouwbeleid als geheel, alsmede voor de Neder
!andse landbouw. 


